
Protokół Nr VII/07/07

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 26 kwietnia 2007 r.

-----------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:00

Obradom przewodniczył – Pan radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i Pan
radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

-  Przewodniczący rady - Otwieram  kolejną VII sesję V kadencji Rady Miejskiej w
Gniewie.

        Witam!
Wysoką Radę , Burmistrza, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza Gminy , Sołtysów

oraz pozostałych  Gości.

Na podstawie listy obecności stwierdzam ,Ŝe na sali jest wystarczająca ilość
radnych do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków ( 15 radnych ).

Porządek obrad dzisiejszej sesji  wszyscy radni otrzymali na piśmie. Czy są  inne
propozycje  do proponowanego  porządku obrad?  Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki .

- Andrzej Solecki – Mam uwagi do pkt 4 porządku obrad. Dwa poprzednie
sprawozdania zawierały jeszcze punkty :  „opinia komisji finansów i dyskusja”.
Punkty te są juŜ historycznie udokumentowane, a dziś tych punktów nie ma.

- Janusz Karzyński – Opinia komisji finansów jest potrzebna przy zatwierdzeniu
budŜetu , a nie przy sprawozdaniu z wykonania budŜetu. Tu jest potrzebna tylko
opinia komisji rewizyjnej.   Po przedstawieniu sprawozdania jest przewidziana
dyskusja.

- Walentyna Czapska – Odczytała punkty z , którymi powinni zapoznać się radni na
sesji absolutoryjnej.

- Andrzej Solecki – Przedtem było tak ,Ŝe komisja rewizyjna zaciągała opinii komisji
budŜetowej i poszczególnych komisji , a teraz nie?

- Przewodniczący rady – W poprzedniej kadencji  przedstawiłem opinię komisji
budŜetowej choć nie było takiego wymogu. Jest przewidziana dyskusja do , której
zachęcam radnych. Odczytał porządek obrad.   Proszę zatem o przegłosowanie
przedstawionego porządku obrad. Kto z radnych jest za przedstawionym porządkiem
obrad bez poprawek?   Za głosowało 14
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- radnych , przeciw był 1 radny. Dziękuję. Porządek obrad został przyjęty w
następującym brzmieniu:

1. Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z sesji odbytej w dniu  28 marca 2007 r.

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Reagowania Kryzysowego
 za    2006 rok.

3. Plan zagospodarowania przestrzennego dla miasta Gniew-  podjęcie uchwały
Druk Nr B/73/07.

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy  Gniew za 2006 rok.
- zapoznanie się ze sprawozdaniem organu wykonawczego z wykonania budŜetu,
- zapoznanie się z opinią składu orzekającego RIO o sprawozdaniu z wykonania

budŜetu,
- zapoznanie się z opinią komisji rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu,
- zapoznanie się z treścią wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium,
- zapoznanie się z opinią składu orzekającego RIO o wniosku komisji rewizyjnej w

sprawie abosolutorium,
- wystąpienie przewodniczącego komisji rewizyjnej z wnioskiem  do rady w sprawie

udzielenia lub nieudzielenia  absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w
Gniewie,

- podjecie uchwały w sprawie absolutorium – Druk Nr R/70/07.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany w budŜecie gminy na 2007 rok- Druk Nr B/71/07,
b) nabycia do gminnego zasobu nieruchomości , nieruchomości gruntowej

zabudowanej pawilonem handlowym połoŜonej w miejscowości Małe Wyręby
obręb geodezyjny Rakowiec – Druk Nr B/72/07,

6. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie
międzysesyjnym.

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z
wykonania uchwał Rady.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych
odpowiedziach na interpelacje.

10. Wolne wnioski i informacje.
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11. Ustalenie terminu następnej sesji.

12. Zakończenie sesji.

- Protokół  poprzedniej sesji był do wglądu w biurze rady , obecnie znajduje się
przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Powiem
jeszcze tylko ,ze uwag do protokółu nie wniesiono.  Kto z radnych jest za
przyjęciem protokółu bez odczytywania? Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam
pkt. 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 2.

Punkt 2 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum
Reagowania Kryzysowego za    2006 rok.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę Pana Jacka Czerwińskiego o przedstawienie
wymienionego sprawozdania.

- Jacek Czerwiński – Przedstawił przygotowane sprawozdanie , które stanowi
załącznik do protokółu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 3 porządku obrad.

Punkt 3 porządku obrad – Plan zagospodarowania przestrzennego dla miasta Gniew

– podjecie uchwały Druk Nr B/73/07.

- Przewodniczący rady – Proszę teraz Panią kierownik Wiesławę Tomaszewską o
przedstawienie  wyŜej wymienionego projektu uchwały . Bardzo proszę.

- Wiesława Tomaszewska -  Plan ten został juŜ szczegółowo omówiony i
przedstawiony radnym przez Panią Urszulę Siwińską projektanta planu
miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla miasta Gniew. Do
przedstawionego  planu wpłynęło 9 uwag z czego Burmistrz rozpatrzył pozytywnie
4 uwagi, pozostałe  zaś nie zostały uwzględnione  tj. działki Nr 9/7 i  Nr 9/6 .  Teren
oznaczony zabudową  mieszkaniową został uwzględniony, a teren  błoni  miejskich
juŜ nie -  wniosek Pana  Rogaczewskiego i Pana Janikowskiego z ul. Wiślanej.

- Wniosek Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska w Gniewie  nie został
uwzględniony poniewaŜ  do pawilonu jest wjazd od ul. 27 Stycznia.

- Andrzej Solecki– W  sklepie GS Samopomoc Chłopska przy ul. 27 Stycznia mają
towar nosić przez sklep? Wspólnota mieszkaniowa przy  ul. 27 Stycznia   ogradza
swój teren i co ? Nie będzie drogi dojazdowej do magazynu.
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- Wiesława Tomaszewska – W takich wypadkach Burmistrz ustala drogę konieczną.

- Andrzej Solecki– Czy Państwo zapoznali się z tym ? Czyja jest ta  droga?
Właścicielem tego gruntu jest wspólnota mieszkaniowa  i jeśli się nie zgodzi to co ?

- Wiesława Tomaszewska– Jak juŜ powiedziałam  robi się wówczas tzw. Drogę
konieczną.

- Franciszek Sumisławski – Pan Janikowski  do kaŜdego radnego wystąpił z pismem
o rzetelne rozwaŜenie jego uwag do planu. Czy On jako zainteresowany został
poinformowany o tych zmianach ?  Czy był na rozmowach i czy to zrozumiał?
Kiedyś wypełnialiśmy  ankietę w sprawie targowiska na  Placu Grunwaldzkim.
Teraz wiemy ,Ŝe nie ma przeszkód , co do tego , Ŝe  moŜe być w tym miejscu
targowisko, a więc moŜemy wrócić do tematu i zrobić targowisko   na Placu
Grunwaldzkim? Kolejna sprawa to anteny telewizyjne i szyldy. Te , które są mogą
być , ale na nowe nie będzie pozwolenia.  Poza tym Burmistrz na Placu
Grunwaldzkim będzie mógł ograniczyć parkowanie  samochodów. UwaŜam ,Ŝe
to rzecz poŜyteczna.

- Wiesława Tomaszewska – Informację Pan Janikowski  od nas otrzymał.

- Grzegorz Wasielewski –  Szpecą miasto płytki  połoŜone przy budynku na   Placu
Grunwaldzkim  obok Urzędu.  Czy w związku z tym planem będzie powołany
uchwałą konserwator zabytków , który strzegł by tej uchwały?

- Marek Barnik – Proszę o jednoznaczne stwierdzenie czy moŜe  odbywać się
handel na Placu Grunwaldzkim  i czy będą tu mogły wjeŜdŜać samochody?

- Urszula Siwińska – Nie moŜe tu być na co dzień targowiska . Jeśli będzie to musi
być zrobione porządnie . Nie  moŜe to być Ŝaden bałagan. Trzeba teŜ zastanowić się
nad tym jak rozwiązać problem ruchu kołowego na rynku. Czy ograniczyć prędkość
czy wprowadzić zakaz wjazdu w określone dni , czy w inny sposób to rozwiązać.
Ale są to decyzje Burmistrza i Państwa.  Jeśli chodzi o teren na , którym stoją
blaszane garaŜe to  jest mowa o likwidacji garaŜy przy Zespole Szkół
Ponadpodstawowych w Gniewie.

- Grzegorz Wasielewski – Jak ma wyglądać likwidacja tych garaŜy?

- Bogdan Badziong – Jeśli miasto ma wyglądać tak jak to jest w planie
zagospodarowania przestrzennego  to przynajmniej kaŜdy obywatel , który będzie
chciał cos zamieścić na budynku starego miasta będzie musiał wystąpić o
pozwolenie do Gminy. Do tej pory kaŜdy sobie robił, co i jak chciał bez Ŝadnych
dokumentów i pozwolenia. Tak być nie moŜe. Nie dość ,ze garaŜe są blaszane to
jeszcze stoją przed nimi samochody z butlami gazowymi, które zagraŜają
bezpieczeństwu mieszkańców.  Jest to robota dla nadzoru budowlanego. Jest  juŜ w
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opracowaniu dokument dotyczący  organizacji ruchu na terenie starego miasta. Plan
jest podstawą do wprowadzenia tych wszystkich zmian.   KaŜdy  mieszkaniec
starego miasta  po wejściu w Ŝycie tego planu będzie musiał swoje sprawy
udokumentować. Sympatii przez to sobie nie zyskamy, ale niestety zgodnie z
planem zagospodarowania przestrzennego dla Starego Miasta trzeba będzie te
sprawy uporządkować.  W przygotowaniu tego planu było mnóstwo dyskusji, debat,
wywiadów i tylko dzięki Pani Wiesi jej zaangaŜowaniu  i Pani projektantce  Urszuli
Siwińskiej udało nam się doprowadzić do końca ten plan, który będzie słuŜył
wszystkim mieszkańcom tej części miasta teraz i  w  przyszłości.  Dlatego nie ma tu
dziś Ŝadnych osób protestujących bo wszystko  było wcześniej wyłoŜone do
wglądu, wszystkie uwagi braliśmy pod rozwagę. Część z nich została
uwzględniona , a część nie , ale wszyscy otrzymali stosowne wyjaśnienia. Jeszcze
raz dziękuję  tym wszystkim, którzy przy tym planie pracowali i  Pani ,  która ten
plan wykonała. Dziękuję.

- Urszula Siwińska – Jeśli chodzi o targowisko to jest tam wydzielona strefa 20 m  po
to ,Ŝeby targowisko mogło funkcjonować.  Ono tam pozostanie gdzie jest.

- Andrzej Solecki– Szanowne Panie.  Historycznie  udokumentowane jest,  Ŝe tu
naokoło rynku było targowisko i nie tylko z warzywami , ale takŜe z minogami.
Targowisko na ul. Wiślanej umiera.  Dlaczego nie moŜna przywrócić tego
targowiska na rynek Starego Miasta tak jak to zawsze było?

- Urszula Siwińska -  Konserwator  zabytków nie zgodził się na to Ŝeby tu był bazar.

- Andrzej Solecki– Dlatego, Ŝe stąd zabrano targowisko tamto umiera śmiercią
naturalną.

- Bogdan Badziong – My głosujemy nad dokumentem,  a nie nad  wyobraŜeniem o
minogach.  Rynek jest  po to Ŝeby handlować, ale miejsce to trzeba  najpierw
odpowiednio doprowadzić do uŜytku  i ucywilizować, to czym się obecnie handluje
teŜ się zmienia . Proszę o podjecie tej  uchwały.

Przewodniczący rady - Zadaniem burmistrza będzie zachęcanie właścicieli
kamienic  do otwierania sklepów w obrębie Starego Miasta.  Odczytał projekt
uchwały. Przystępujemy do głosowania.  Kto z radnych jest  za podjęciem tej
uchwały?  Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt. 3   i przystępujemy do pkt. 4
porządku obrad.

- Punkt 4 porządku obrad – Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu

Gminy Gniew za 2006 rok.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę Panią  skarbnik Marię Olszewską o
omówienie  wyŜej wymienionego sprawozdania.
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- Maria Olszewska – Omówiła sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Gniew za
2006 rok, odczytała opinię RIO w Gdańsku o tym sprawozdaniu  -  załącznik do
protokółu. Sprawozdanie omawiane było na wszystkich posiedzeniach komisji , ale
jeśli są jeszcze  pytania chętnie odpowiem. UwaŜam ,Ŝe był to jeden z najlepszych
budŜetów. Uzyskaliśmy płynność finansową i proszę Wysoką Radę o przyjęcie tego
sprawozdania.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Proszę Panią Przewodniczącą komisji rewizyjnej
o odczytanie   opinii  RIO o wnioskach komisji rewizyjnej.

- Walentyna Czapska – Odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Gdańsku, która stanowi załącznik do protokółu.

- Andrzej Solecki – Powiem państwu jak wygląda komisja finansów. Spotykamy się
tylko po to, Ŝeby praktycznie nic nie robić. Komisja finansów nie zajmuje się
finansami społecznymi, nie zajmuje się teŜ sprawami społecznymi. Na
posiedzeniach komisji gospodarki nie rozmawialiśmy o budŜecie i o zadaniach ,
które    nie zostały wykonane jak naleŜy np. gospodarka mieszkaniowa.  Wykonanie
jest tylko  52%.

- Maria Olszewska – Słuszna uwaga.   Na początek  zakładaliśmy plan w wysokości
48% , ale są wpływy z czynszów i co miesiąc dokładałam do  tego planu przez , co
zwiększyły się dochody.    Teraz są dochody odpowiednio zaplanowane i nie będą
zwiększane.

- Andrzej Solecki – To powinno być wyjaśnione w tym sprawozdaniu, albo powinno
się z tym zapoznać  komisję rewizyjną.  Powinniśmy znać  dochody od osób
prawnych i fizycznych.  Targowisko  miejskie wykonało plan tylko w  74% dlatego,
Ŝe nie jest realizowana przez pana Burmistrza wola społeczeństwa.  Następna
sprawa to skutki finansowe udzielanych przez gminę  umorzeń   od osób prawnych i
fizycznych.

- Bogdan Badziong – To nie jest tak, Ŝe wszyscy rolnicy są osobami fizycznymi.
Przedsiębiorstwo  miało umorzony podatek bo w skład tego przedsiębiorstwa
wchodzą grunty rolne. Jeśli umarzamy  podatek to tylko  ze względu na suszę i na
porastanie. Przyjęliśmy taką zasadę. Trudno to ocenić dlatego umorzyliśmy
wszystkim.

- Andrzej Solecki – Przeniesienie środków  z  2006 roku na 2007 to nie tylko składki
ZUS,  to są równieŜ inne wydatki teraz jest 600 tys. zł dla mnie jest to kwota duŜa.
Po moim wystąpieniu moŜe wrócić do kwoty 200 tys. zł jak było w 2004 roku.

- Maria Olszewska – Są to faktury, które trzeba ująć w roku 2007  za rok 2006. W
2004 roku nie było  wypłacona 13-stka Burmistrzowi , Sekretarzowi i mnie.   W
tym roku była wypłacona za 2006 rok.
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- Andrzej Solecki – Mamy małą skuteczność pozyskiwania środków unijnych.
Skuteczność pozyskania środków z zewnątrz jeśli chodzi o Pana Burmistrza to jest
minimalna.  I niestety jest to minus dla Pana Burmistrza. W 2006 roku budowa
oczyszczalni została zakończona i mogliśmy uzyskać z tego tytułu  ponad 2 mln zł.
A nie skorzystaliśmy. Powinna zbadać to Komisja Rewizyjna, a moŜe ta
oczyszczalnia nie spełnia jakichś wymogów , Ŝe my tych pieniędzy nie dostaliśmy?
Pani przewodnicząca Komisji Rewizyjnej nie ujęła poręczenia   kredytowego dla
ZUK  w wysokości 2 mln zł.  Jak daleko my to jeszcze będziemy  ciągnąć?

- Maria  Olszewska – Przede wszystkim musimy się odnieść do umów. Dopiero po
spłaceniu 50% kredytu  moŜemy domagać się umorzenia.

- Solecki Andrzej – Po  dwóch  latach zakończenia budowy my nie moŜemy uzyskać
zwrotu 3 mln zł?  To o czym my tu mówimy?

- Bogdan Badziong – Gmina nie korzystała programu norweskiego. W ogóle nie będę
tu o tym dyskutował bo ten program  dopiero się tworzy w Narodowym Funduszu.
Jeśli Gmina spełnia wszystkie warunki to musimy negocjować z Narodowym
Funduszem.   KaŜdy fundusz ma inne warunki.  Prezes Nowicki   wczoraj na
posiedzeniu podawał naszą Gminę jako wzór bo nie wierzył, Ŝe to się dało zrobić. A
te 2 mln zł  poręczenia dla ZUK  spłaca ZUK , a nie my.

- Maria Olszewska – 1050 tys. zł musi być spłacane w tym roku, ale to trzeba znać
prognozę długu.

- Walentyna Czapska– Dyskusja powinna dotyczyć tylko wniosku w sprawie
absolutorium burmistrza, a nie działalności Burmistrza. Wszystko to o czym Pan
mówił znalazło się  w protokole komisji  rewizyjnej. I wszystko rozpatrzono  i
omówiono z  Panią Skarbnik i Panem Burmistrzem  podczas kontroli  z wykonania
budŜetu Gminy  za 2006 rok.

- Marek Barnik– Daleki jestem od wymądrzania  się , ale  mogę powiedzieć tylko
jedno, Ŝe  najwaŜniejszy jest plan i wykonanie. Pieniądze te  były efektywnie
wydane  i cieszę  się, Ŝe mamy takiego gospodarza. My mamy swoje uwagi wnosić
przy projekcie budŜetu , a nie   dziś przy sprawozdaniu z wykonania budŜetu.

- Franciszek Sumisławski – Dyskutujący wywołał Burmistrza do odpowiedzi. Tak
nie  odbywa się nigdzie. Pan  Radny mówi, Ŝe „do mnie nie wolno się odnosić”
dlaczego? Pani Walentyna i  Pani GraŜyna były na szkoleniu po to, Ŝeby wniosek ,
który naleŜy złoŜyć do RIO był dobrze przygotowany.  Co ma robić komisja
rewizyjna to Przewodnicząca wie i proszę , Ŝeby w przyszłości  takich uwag nie
było. KaŜdy z nas zna ten budŜet bo mamy go juŜ ponad miesiąc i muszę  się
zgodzić z  Panią Skarbnik, Ŝe jest to najlepszy budŜet z tych wszystkich budŜetów,
które do tej pory tworzyliśmy.  Skoro RIO oceniło ten budŜet  dobrze to znaczy, Ŝe
tak jest.  ZadłuŜenie jest i to nie małe, ale Ŝeby pozyskać środki z zewnątrz  trzeba
opracować odpowiednie wnioski. Taka osoba ,  która te wnioski przygotowuje
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bierze za to duŜe pieniądze.    BudŜet był zrównowaŜony i to wcale nie znaczy, Ŝe
we wszystkich pozycjach, bo są takie głosy, Ŝe ZUK robi  bo pewne zadania
niegospodarnie , bo równiarka nie  była tam gdzie być powinna. JednakŜe
Burmistrz nie jest w stanie sam  tego wszystkiego dopilnować. UwaŜam ,Ŝe więcej
środków na drogi powinniśmy zaplanować w przyszłym roku. Będę głosował za
udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie.

- Przewodniczący rady – Analizowałem ten budŜet, były obszerne wyjaśnienia i jeśli
ktoś czuje, Ŝe coś nie zostało  jeszcze dostatecznie wyjaśnione, to proszę o pytania
teraz.

- Andrzej Solecki– Pan Przewodniczący złamał zasadę mówiąc , Ŝeby nie mówić na
temat radnego. Niech Pan jutro dokładnie  przysłucha  się obradom sesji Powiatu w
Tczewie.  Tam Pan zobaczy jak powinna wyglądać sesja absolutoryjna.

- Przewodniczący rady  – Oddaję głos Przewodniczącej komisji rewizyjnej Pani
radnej Walentynie Czapskiej.

- Walentyna Czapska – Odczytała wniosek w sprawie udzielenia absolutorium    i
wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie –
wniosek stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący rady - Odczytał projekt uchwał Druk Nr R/70/07 w sprawie
absolutorium da Burmistrza. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za
udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie?
Za głosowało 14 radnych . Kto jest przeciw? Przeciw głosował 1 radny. Głosów
wstrzymujących nie było.   Dziękuję.  Uchwała została podjęta. Zamykam pkt 4
porządku obrad i ogłaszam 10 minut przerwy.

Przerwa 10 minut.

- Przewodniczący rady – Wznawiam obrady po przerwie. Przystępujemy do pkt 5
porządku obrad.

Pkt 5 porządku obrad – podjecie uchwał .

- Przewodniczący rady – Oddaję teraz przewodniczenie obradom mojemu za-cy Panu
radnemu Franciszkowi Sumisławskiemu. Na sali jest obecnie 14 radnych.

- Przewodniczący obrad – Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie
gminy na 2007 rok - Druk B/71/07 . Bardzo proszę Panią skarbnik Marię Olszewską
o omówienie wyŜej wymienionych zmian.

- Maria Olszewska – Wymieniony projekt uchwały omawiałam na wszystkich
posiedzeniach komisji więc nie wiem czy jest jeszcze potrzeba wyjaśniania
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wszystkiego od nowa. Jeśli są jeszcze niejasności to proszę o zadawanie pytań.
Wyjaśnię jeśli jest taka potrzeba.

- Przewodniczący obrad –  Dziękuję. Czy są pytania do Pani Skarbnik?  Nie widzę?
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem  uchwały w
sprawie zmian budŜetu Gminy na 2007 rok? Za głosowało 14 radnych.  Głosów
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Przystępujemy do kolejnego  projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie nabycia do gminnego zasobu nieruchomości ,
nieruchomości gruntowej zabudowanej pawilonem handlowym połoŜonej w
miejscowości Małe Wyręby obręb geodezyjny Rakowiec – Druk Nr B/72/07.
Bardzo proszę Pana Burmistrza o omówienie tego projektu.

- Bogdan Badziong –Chcemy kupić ten budynek  na mieszkania dla osób, które maja
być eksmitowane. W tym budynku był kiedyś sklep, a obecnie mają być
mieszkania socjalne. Przynajmniej w ten sposób chcemy ten budynek   wykorzystać
jak równieŜ i ten  budynek w Brodach. Przygotowujemy projekty na remont tych
dwóch budynków. Jeśli nie damy mieszkania tym ludziom to musimy płacić za nich
czynsz. Spółdzielnia Mieszkaniowa  wyczyści sobie sprawę ,a  cały  ten bałagan
spadnie na gminę.

- Walentyna Czapska – Te osoby, które nie płacą czynszu otrzymują przecieŜ dodatki
mieszkaniowe.  Czy nie moŜna w jakiś sposób kontrolować tego? MoŜna by
nawiązać współpracę  pomiędzy  Panią Zaborowską,  a Spółdzielnią Mieszkaniową.
W jaki sposób Gmina zapłaci Spółdzielni  za te budynki?

- Bogdan Badziong – Jeśli obywatel otrzymuje dodatek mieszkaniowy to  musi
wyrazić zgodę na przekazanie tego dodatku do właściciela budynku. Nie moŜna mu
tego potrącić bez jego zgody.

- Maria Olszewska – Nie znaleźliśmy  ani jednej rodziny, która chciałaby się na to
zgodzić.

- Bogdan Badziong – Trudno mi powiedzieć jak to jest, ze Spółdzielnią
Mieszkaniową, ale jest to dość istotny problem.  Odkąd  budynek  z ul. Krasickiego
przeszedł  w administrację MGOPS w Gniewie  to MGOPS  sam   stara się o to,
Ŝeby jednak Ci ludzie płacili. UwaŜam ,Ŝe   jest to dobre i ściągalność jest dobra.

- Andrzej Solecki – Będę za tym Ŝeby to kupić, moŜe znajdą się chętni Młodzi
Wyborcy, którzy zechcą to zasiedlić. W Pelplinie i Tczewie to buduje się takie
lokale  na terenie Pelplina czy Tczewa, a nie wyrzuca się ich poza obręb miasta. JuŜ
pół roku temu wiedziano, Ŝe będą takie akcje to trzeba było wcześniej o tym
pomyśleć.
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- Bogdan Badziong – To nie jest tak, Ŝe my chcemy kogoś na siłę przemieścić, ale  ci
ludzie sami sobie są winni , a my   musimy  tym ludziom dach zapewnić.

- Przewodniczący obrad  – dziękuję. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Za głosowało 13 radnych , 1  radny wstrzymał się od głosu. Dziękuję. Uchwała
została podjęta. Zamykam pkt 5 porządku obrad i przystępujemy do pkt 6.

Pkt 6 porządku obrad – informacje Przewodniczącego Rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

- Przewodniczący rady - Odczytał przygotowane sprawozdanie , które stanowi
załącznik do protokółu. Czy są pytania? Nie widzę? Zamykam pkt 6 porządku obrad
i przystępujemy do pkt 7.

Pkt 7 porządku obrad – sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

międzysesyjnym  zwłaszcza z wykonania uchwał.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong – Odczytał przygotowane sprawozdanie, które stanowi  załącznik
do protokółu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 7 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 8.

Pkt 8 porządku obrad – interpelacje i zapytania radnych .

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki– NaleŜałoby na ulicy  Gniewskie Młyny  umieścić tablicę
informacyjną bo ci mieszkańcy, którzy tam mieszkają  nic nie wiedzą, co się w
mieście dzieje.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie
widzę? Zamykam pkt 8 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 9.

Pkt 9 porządku obrad – informacja Przewodniczącego rady o złoŜonych

interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.

- Przewodniczący rady -  Wpłynęła dziś 1  interpelacja  Pana radnego Andrzeja
Soleckiego  i nie ma odpowiedzi na  interpelację Pana radnego Ryszarda
Połomskiego. Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong – Państwo Karnasicowie wystąpili do Gminy z propozycją
wydania albumu o Gniewie.  Ta przyjemność kosztowałaby Gminę  40 tys. zł.   Nas
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na taki wydatek  jako Gminę nie stać. Jest to Gniew, a nie Świecie, a koszty są
ogromne.

- Stanisław Szwoch – Nie otrzymałem odpowiedzi od Zakładu Usług Komunalnych
w Gniewie.

- Bogdan Badziong – Mógłbym się umówić z ZUK i najlepiej zobaczyć jak to ma być
zrobione w terenie.

- Stanisław Szwoch – MoŜe wystarczyłoby  tylko postawić odpowiednie znaki
drogowe , które by juŜ  sprawę  uprościły.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 9 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 10.

Pkt 10 porządku obrad – wolne wnioski i informacje.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Frost.

- Andrzej Frost - Co z tą drogą w Piasecznie?

- Bogdan Badziong – Była wizja lokalna, są odpowiedzi między innymi z Policji .
Gdy jest wypadek  organizacją ruchu kieruje policja . Środki otrzymamy  z rezerwy
albo z Województwa. Krajowy Zarząd Dróg by to wyremontował, ale boją się , Ŝe
jeśli raz się na coś takiego  zgodzą, to  się rozniesie i wszyscy będą wtedy tak
chcieli. Nikt dobrowolnie nie chce się przyznać do tego, kto ma za to zapłacić? To
moŜe spotkać kaŜdego, ale trzeba się przed tym bronić.

- Stanisław Szwoch – Na poprzedniej sesji nie było Pana  Burmistrza, ale był Pan
Zastępca Burmistrza  i prosiłem o informacje na temat chodnika i boiska
sportowego w Kursztynie.

- Bogdan Badziong –Jeśli chodzi o boisko to będą siać trawę   lada dzień. Chodnik
będzie robiony dopiero jak skończy się dojeŜdŜanie cięŜkiego sprzętu do autostrady,
ale w tym roku tego robić nie będziemy.

- Bogusław Kowalski –  Co z tym ciągnikiem i rębakiem?

- Bogdan Badziong – W Zamku Agroenerga  zaprezentowała rębak, pokazywano jak
on działa i teraz pojedzie   do Rakowca. Będzie obcinać pobocza i wszystko spali
się w szkole w Opaleniu.  Stanie się to teraz opłacalne. Oczyścimy  wszystkie rowy
w całej Gminie.

- Ryszard Połomski–  Przy budynku koło  Urzędu jest  źle połoŜony chodnik. Jeśli
robiła to firma to naleŜałoby złoŜyć reklamację. Poza tym dlaczego zostały obciete
korony świerków przy „Pałacyku Myśliwskim”?
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- Bogdan Badziong – Nic mi nie wiadomo na temat obciętych świerków , chodnik
przy Urzędzie był zrobiony  w ramach odrobienia.  Prawda ,Ŝe  nie wyszło to
najlepiej, ale  jest,  jak jest.

- Walentyna Czapska – Jak wygląda obecnie zamiar likwidacji szkół? Poręczyliśmy
300 tys. zł.  kredytu dla ZUK na zakup rębarki. Prosiłam, Ŝeby ktoś przedstawił
nam temat wierzby energetycznej.

- Bogdan Badziong – Opinia, kuratora w sprawie szkół  była negatywna. Kuratorium
napisało ,Ŝe  z powodu braku konsultacji z rodzicami. Na podstawie plotek
Kuratorium wystawiło  opinię negatywną opinię.  W związku z tym postanowiliśmy
się odwołać, ale szkoły i tak będziemy łączyć. Jeśli chodzi o przedstawienie
programu na temat  wierzby energetycznej , to   wysyłaliśmy  zaproszenia do
rolników. Program był bardzo ciekawy, ale nasi rolnicy nie wykazują
zainteresowania. Było sporo rolników i przedstawicieli z Izb Rolniczych ,  ale nie z
naszej Gminy. Co do rębaka, to  jest on nie tylko do wierzby energetycznej, ale  tez
moŜna go wykorzystać do wycinania poboczy i wiele innych rzeczy. Jest na niego
bardzo duŜe zapotrzebowanie.  Wczoraj na  konferencji dowiedziałem się, Ŝe cały
system ogrzewania na terenie gminy Skarszewy jest na wierzbę energetyczną.

- Franciszek Sumisławski – Wojewoda przysłał do radnych druk oświadczenia
lustracyjnego, które   naleŜy wysłać do wojewody listem poleconym w terminie
jednego miesiąca.  Zastępca Burmistrza miał doprowadzić do spotkania radnych z
Komendantem Policji, czasu było sporo, a spotkania jeszcze  nie było.

- Bogdan Badziong – MoŜna zrobić posiedzenie właściwej komisji z Komendantem i
zaprosić pozostałych radnych.

- Franciszek Sumisławski   – Mamy trzy  apteki czynne do godziny 18:00 oprócz
dyŜurów nocnych.  Mieszkańcy  mówią, Ŝe powinny być wydłuŜone godziny pracy
aptek przynajmniej w okresie letnim do godz. 21:00.

- Bogdan Badziong – My nie moŜemy poza apelowaniem do właścicieli aptek mówić
im do,  której mają  być otwarte apteki?  Rada  nikogo nie zmusi.  Czasami ,Ŝeby
wszystkich pogodzić trzeba otworzyć czwartą , która będzie  czynna całą dobę.

- Walentyna Czapska – Czy uczniowie wszystkich szkół ponadpodstawowych
otrzymują nagrody na zakończenie roku szkolnego czy tylko  ci , którzy uczęszczają
do Liceum Ekonomicznego w Tczewie?

- Bogdan Badziong – Jest to taki chwyt reklamowy szkoły.  Co roku przysyłają do
nas takie pismo. No i co mamy odpowiedzieć, Ŝe nie damy jak wypiszą nam dzieci z
naszej Gminy  ze średnią powyŜej 4?  Pytanie  jak z tego wyjść? Jest to kwestia
utworzenia regulaminu. MoŜna wprowadzić  pewne zasady dla wszystkich  i
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rozesłać do szkół. Jeśli miałabyś chwilę czasu  pomogłabyś   przy  tworzeniu tego
regulaminu byłbym bardzo wdzięczny.

- Przewodniczący obrad - – Zamykam pkt 10 porządku obrad i oddaję
przewodniczenie przewodniczącemu rady.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Termin następnej sesji :  30 maja godz. 11.00 w
tym samym miejscu. Temat sesji: Opieka zdrowotna, plany inwestycyjne, sprawy
dotyczące bilansu rocznego fundacji Zamek w Gniewie i przedstawienie oferty
kulturowo – turystycznej na lato 2007 rok. Na tym zamykam VII sesję V kadencji
rady miejskiej w Gniewie.  Dziękuję wszystkim za przybycie i za rzeczową
dyskusję. śyczę przyjemnego  wypoczynku. Na tym protokół zakończono. Protokól
sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach, jeden dla Burmistrza drugi
dla rady. Godzina zakończenia sesji 14:30.

Protokołowała:                  Przewodniczący
GraŜyna Dudzik  Rady Miejskiej w Gniewie

             Janusz Karzyński
 


